
 

 

Referat, skolebestyrelsesmøde d. 14. november 2023 

14.11.2023 kl. 15.45 - 18.00 – mødet afholdes på Byhaveskolen 

 

Pkt.0 - 15.45 – 16.05  

Nyt fra elevrådet 

Gode møder med 10 engagerede børn og unge. De unge kommer velforberedt.  

Det overordnet emne for elevrådet i år er sundhed og trivsel  

 
Der arbejdes videre med emner fra sidste år. Herunder:  

Venskaber, kæresteregler og frikvartererne. 

Ønske fra elevrådet om, at der sættes flere aktiviteter i gang. Bl.a. høvdingebold, basket, fangeleg, just 
dance i musiklokalet mm. i frikvartererne  

Der er ønske om, at Halloweenfesten gentages til næste år. Det var hyggeligt at mødes med klasserne på 
tværs. 
 

Skolefesten var en succes – og der er stort ønske om, at det gentages.  

Sidst var der DJ, der blev danset og der var fælles spisning – det var en stor succes, og vi håber at gentage 
dette i starten af det nye år. 
 

Elevrådet fortæller, at der er drøftelse af mobilregler, men reglerne overholdes ikke altid. Der er 
differentieret regler fra klasse til klasse.  

I slutningen af maj skal elevrådet på tur med rundvisning til Christiansborg som tak for deres indsats i dette 
skoleår.   

 

Pkt.1 – 16.05 – 16.10 
Dagsorden godkendt 

 

Pkt. 2 - 16.10 - 16.35 
Nyt fra skolens hverdag – herunder ledelse, medarbejdere og formand 

 



Nyt siden sidst fra ledelse 
 

Edison 
Vi har været tilmeldt Edison og Byhaveskolen kom hjem med en flot 3. plads.  
Ideen handlede om at skabe energi for sig selv og andre ved tydelig skiltning på dørene. 5 elever var afsted 
og skulle pitche ideen – de er nu gået videre til landsfinalen. 

Motionsdag 
Vi havde motionsdag op til efterårsferien. Vi har fundet en fin form, som rummer den bredde, der er på 
Byhaveskolen;  
Fællesopvarmning med fys-studerende 
Løbe runder i skoven 
Løbe runder på cykelbanen 
Mudrace på Ulbølle efterskole for de ældste elever 
Dans i gymnastiksalen 

SFO 
Vi har et ønske om at etablere SFO-koordinatorer. En for de ældste børn og en for de yngste børn. Med 
fokus på aktiviteter i SFO-tiden.  
 
Dans som fritidsaktivitet 
Søren Rasmussen fra udskolingen har været opsøgende på Oure skolerne.  
Oure tilbyder dansetræning i deres rammer fra uge 49 og 50 som prøvehandling  
Herefter evalueres dette.  

Der er også etableret mountainbike og spejder som nye aktiviteter i SFO’en 
 
Skolebestyrelsen ønsker, at der også kommer noget mere kreativt. 
 
På sidste møde blev der orienteret om, at vi har modtaget LØFT midler til at fremme fritidspædagogikken. 
Dette bruges på varme hænder fra 1.-3. kl. – Koordinator rollen er en del af løsningen på dette. Vi 
medfinansierer så koordinator, så det også bliver muligt i klubregi for de ældste.  

Desuden er vi i gang med godkendelse af lokaler for SFO. Andre lyd- og lysmæssige krav end 
undervisningslokaler. Vi har pt dispensation til at anvende lokaler til SFO-brug. 
Vi skal selv sørge for at gøre lokalerne klar til den anvendelsesform.  

Ønsket er en base i billedkunst, udskoling, VKAL og indskoling. Vi forventer en godkendelse snarest, men der 
er behandlingstid.  

Tilstrømning af elever 
Vi oplever fortsat elevtilgang. Vi runder 138 inden jul. Vi er ikke nået til ventelister, men skal på et tidspunkt 
definere, hvor meget vi kan rumme. Dette opleves som en positiv tendens. 

Skoleudviklingssamtale 
Vi har haft skoleudviklingssamtale i sidste uge.  
Referatet bliver lagt på hjemmesiden og beskriver, hvilke tre fokuspunkter vi arbejder med i indeværende år.  

1. 4 temaer fra mangfoldige læringsmiljøer.  
2. Vi får Molis på besøg – Autismespecifik viden. 3 omgange. På pædagogisk dag d. 24/11 og på to 

kommende personalemøder.  
3. Fokus på en systematik for at sikre en bred kompetencedækning af vores ressourcepersoner.  



Ansættelser 
Jesper ny afdelingsleder pr 1/12. Han er med d. 24/11 til oplægget om Molis.  
Vi søger pt en udskolingspædagog i forlængelse af stigende elevtal.  

Budget.  
Vi gik ind i året med en besparelsesproces og det gav et beregnet estimat på at gå ud med et større 
underskud i 2023. 
Vores første budgetopfølgning i 2023 lød på et endnu større underskud end beregnet.  
Men sidste budgetopfølgning viser meget positivt, at vi går ud med et underskud, der er væsentligt mindre 
end beregnet fra årets start. 

Sygefravær 
Vi har ikke haft et lavere sygefravær i lange tider, end vi har nu.  

 
Siden sidst fra medarbejdere: 
Der opleves god energi og der opleves mere overskud. Flere samles om eftermiddagen end tidligere.   
Der er tid og overskud til at udvikle praksis.  

 
Pkt. 3 - 16.35 – 16.55  

Vandretur på skolen – Nye anlægsprojekter mm 

 

Pkt. 4 –16.55 – 17.10 

Godkendelse af hhv. Byhaveskolens værdiregelsæt og Virksomhedsplan for SFO 

- Gennemgang ved arbejdsgruppen 
 
Mål- og indholdsbeskrivelsen for SFO er godkendt.    

Arbejdsgruppen samler op på inputs til værdiregelsættet. 

 
Pkt. 5 - 17.10 – 17.15 
Budgettemaer for budget 2024  

Indkommende temaønsker fra medarbejderne: 
 

Forslag om at gøre noget ved fliseområdet lige ved/under svalegangen.  

Det er fedt med dygtige vikarer, men er der råd til fagudlærte vikarer? 

Svævebane, karrusel og trampolin.  

 

Pkt. 6 – 17.15 – 17.35 
Retningslinjer for brug af mobil og devices i skoletiden 

Der nedsættes en arbejdsgruppe i skolebestyrelsen til udarbejdelse af principper for brug af mobiler og 
devices i skoletiden. (fokus på generelle retningslinjer, men med mulighed for undtagelser) 
Der er differentieret behov.  



Arbejdsgruppen består af følgende personer: 

Camilla  
Christoffer  
Søren 

  

Pkt. 7 – 17.35 - 17.40 
Valg af suppleant 
Der var umiddelbart ingen henvendelser, men hvis forældre tilkendegiver ønske om at være en del af 
bestyrelsesarbejdet, så har vi processen klar.  

 

Pkt. 8 – 17.40 – 18.00 
Evt.  
 

 


